
Foreningen Sydfynspaket Fortuna 1915
Stiftendegeneralforsamling I Svendborg d. 2. marts 2024

Dagsorden:
1. Valg af dirigent
2. Valg af referent
3. Redegørelse for baggrunden for foreningens stiftelse
4. Forslag til vedtægter
5. Forslag til fremtidigt arbejde og aktiviteter
6. Forslag til budget og kontingent
7. Valg af foreningens bestyrelse
8. Valg af revisor
9. Eventuelt

Referat: 
Tilstede: Laurids, Edith, Emil, Peter, Kaj-Vester, Rasmus, Mathilde, Julie (online), Eloise (online), Cara
(online), Jakob P. (online), Jakob N. (online).

1: Valg af dirigent
Laurids er valgt

2: Valg af referent
Peter er valgt

3. Redegørelse for baggrunden for foreningens stiftelse
Rasmus (ejer) beretter: 
Ramus ejer Fortuna (m. Mathilde), Fortuna blev købt af tre personer i sin tid, men Rasmus er den 
eneste tilbageværende af de tre. Nu ejer Mathilde og Rasmus Fortuna sammen, da de lykkeligvis er 
gift. Det har dog altid været ambitionen, at Fortuna skulle ejes, bruges, sejles og vedligeholdes af 
mange flere. Derfor har foreningstanken været på bedding i mange år. Men nu er det blevet alvor. 

Drømmen er først og fremmest at flere mennesker kan sejle Fortuna mere. Selvfølgelig handler det 
også om at være flere om at dele praktikaliteter, vedligehold, økonomi og drømme. 

Derfor ønsker ejerskabet af stifte foreningen. 

Vi tjekker ind hele bordet rundt ift ambitioner og drømme for foreningen
Laurids: Drømmer med partner og barn om også at se Fortuna på længere ture end blot Øhavet – 
eksempelvis svensk skærgård. Dette føles mere realistisk med flere forskellige besætninger. 
Emil: Er med for at lære sejlads bedere. Har altid fortrudt manglende tur med skoleskib, så det arbejdes
der på nu. 
Mathilde: Fællesskabet omkring Fortuna. At der er flere, der kan sejle hende. Og en masse børn 
ombord.
Peter: Drømmer også om mange børn og at blive bedre til at sejle.
Jakob N: Drømmer om at sejle i fremmede farvande – eventyret. Rigtig glad for at lave noget sammen 
med andre – arbejdsfællesskabet kan noget særligt for mig. At bruge hænderne sammen. 



Jakob P: Kæmpe potentiale for at dele en praksis. Alt fra småture i weekenden til Påskeøen lyder fedt. 
Hele livsfilosofien bag de traditionelle sejlskibe tiltaler mig. Jeg kommer altid fra Fortuna med et større
hoved og dygtigere hænder. Oplever, at Fortuna er et fantastisk fundament at bygge et fællesskab op 
omkring – meget velholdt og smukt skib. 
Julie: Jeg elsker at sejle med jer og Fortuna. Vil meget gerne have, at mine børn oplever det. Samværet 
ombord betyder meget. 

4. Forslag til vedtægter
Der er nogle fordele ved at være foreningsskib: Havneplads i Svendborg, Trække momsen fra på 
bevaringsværdige skibe og slutteligt langt bedre muligheder for at søge fonde. Alt dette kræver 
vedtægter. 

Skibet ejes efter denne generalforsamling af foreningen, men da flere personer har investeret private 
midler i skibet, er en del af den årlige generalforsamling at fastsætte afbetalingen på disse private 
midler. Skibets værdi er sat til 300.000 DKK. Såfremt der er overskud på driften, så afbetales disse 
private investeringer over tid. 

Der foreslås, at vi sprogligt og regnskabsteknisk optager et privat lån af de personer, som tidligere har 
investeret private midler. Vi diskuterer, hvordan vi værdisætter foreningen ift. private lån. 

Ændringer: 
- Ændre udtrykket ”andelshavere” til noget andet. 
- I §7 bruges udtrykket ”sikkerhedsstillere” som det eneste sted. Det skal ensrettes med ovenstående.
- Forslag: Slette ”3. Regnskab og fastsættelse af FORTUNAS værdi” i §6 og i stedet: ”3. Regnskab og 
indskud”. 
- Tilføjelse: at hvis prisen for salget af aktiver v. evt. opløsning er mindre end 300.000, bliver penge 
fordelt ligeligt på indskudhavere efter 10% af salgsværdi.
- Vi sletter i §4 stk 2: ”Økonomiske dispositioner på foreningens vegne varetages af forperson og 
kasserer i fællesskab.”
- Vi sletter ”duelighedsbevis” i §5 stk 4
- Vi tilføjer ”voksne gæster” i §5 stk 4
- Indryk alle de aktive medlemskabstyper en smule, for at tydeliggøre, at resten af teksten er §5

5. Forslag til fremtidigt arbejde og aktiviteter
Laurids drømmer om at bygge et ny cockpit betalt med fondsmidler

Generelt drømmer vi om 1) fondssøgninger og 2) fælles klargøring og oprig. Vi forsøger at starte op 
med os der er her, for muligvis senere at søge flere medlemmer udefra. 

Laurids er på arbejde i Lundeborg Værft fra midt marts – midt april. Måske giver det mening at være 
på værft der i den periode? 

Der foreslås en fælles sejltur en gang årligt. 

6. Forslag til budget og kontingent
Det kræver 24.000 / år i faste udgifter ex. eventuelle havenpenge
Laurids: Navigatør. Har ikke 30k ej heller særlig meget tid
Emil: Gast. Det 4. foreningsskib på CV’et. 
Mathilde: Andelshaver m. Rasmus



Peter: Andelshaver / navigatør. Det falder på plads på tirsdag
Rasmus: Ingen ved det? 
Jakob N: I tvivl… Gæsteskipper eller andelshaver
Jakob P: andelshaver
Julie: Gast
Kristian (bådbygger): gast
Vuggevenner: gast

Det giver ca. 78.400 DKK det første år.  

7. Valg af foreningens bestyrelse
Det er bestyrelsens første opgave at lave en budget-udslag som kan besluttes på førstkommende 
skibsmøde. 

Hvem indstilles til bestyrelse: 
Mathilde, Rasmus, Peter, Jakob P. 

Julie ønsker et kommende skibsmøde. Fysiske møder planlagt i god tid. Online møder. 

8. Valg af revisor
Jakob N. vælges som revisor

9. Eventuelt

Underskrift: 

Dato: 2. marts 2024
Dirigent: Laurids Valbjørn Hartvig Nielsen

_______________________________________


